
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 10. marts 2022 stillet følgende spørgsmål 523 

(alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål 523:  

”Ministeren bedes redegøre for, om ministeren mener, der er behov for at få flere 

eller færre mennesker med dobbeltdiagnose i behandling?” 

 

Svar: 

Ansvaret for behandling af mennesker med dobbeltdiagnose er i dag fordelt mellem 

på den ene side regionerne, som har ansvaret for behandling af psykiske lidelser, der 

er så alvorlige, at de giver anledning til behandling i behandlingspsykiatrien, og på 

den anden side kommunerne, som har ansvaret for behandling af alkohol- eller stof-

misbrug.  

 

Det forhold, at ansvaret er fordelt mellem regioner og kommuner, betyder, at men-

nesker med dobbeltdiagnose – hvis de overhovedet er i behandling for både den psy-

kiske lidelse og misbruget – som udgangspunkt modtager behandling i to parallelle 

spor og således ikke modtager en samlet, dvs. integreret, dobbeltdiagnosebehand-

ling. 

 

Jeg mener derfor, at der er behov for, at flere modtager en samlet dobbeltdiagnose-

behandling. 
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